
1 
 

 

PROTOKÓŁ Nr XI/2019 
 

z obrad XI Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji, odbytej  
w dniu 18 lipca 2019 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna 
ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach 
od 14:00 do 15:41. 

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Piotr Więckowiak przewodniczy obradom XI Sesji 
Rady Miejskiej Leszna. 
  

Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo rozpoczniemy 
obrady. Szanowni Państwo otwieram obrady XI  Sesji Rady Miejskiej Leszna. Witam 
wszystkich obecnych. Witam Radnych Miasta Leszna, witam Pana Łukasza 
Borowiaka Prezydenta Miasta Leszna wraz ze  współpracownikami. Witam 
mieszkańców Leszna. Witam zaproszonych gości, w tym Komendanta Miejskiej 
Policji Pana Krzysztofa Nowaka, Komendanta Miejskiego  Państwowej  Straży 
Pożarnej Pana Macieja Zdęgę, Przewodniczącego OPZZ Pana Zenona Białasa 
i Przewodniczącego NSZZ Solidarność Pana Karola Pabisiaka. Witam 
przedstawicieli Cechu Rzemiosł Różnych w Lesznie, a także Wielkopolskiej Izby 
Rzemieślniczej w Lesznie. Witam przedstawicieli prasy lokalnej, radia i telewizji oraz 
tych Państwa, którzy przyjęli zaproszenie na dzisiejszą sesję. 
Proszę Państwa Radnych o zalogowanie się do programu e-Sesja  
i potwierdzenie quorum. Stwierdzam, że na 23 radnych, w Sesji na chwilę obecną 
uczestniczy 20 radnych. W związku z tym podejmowane przez nas dzisiaj  uchwały 
będą prawomocne. 
Szanowni Państwo! Dotarła do nas smutna wiadomość. Zmarła Pani Janina 
Dastych, członek pierwszego Zarządu Miasta Leszna. Pogrzeb odbył się dzisiaj.  
W związku z tym, proszę wszystkich Państwa o powstanie i uczczenie jej pamięci 
chwilą ciszy. 
Szanowni Państwo! Mając na uwadze obowiązujące rozporządzenie Parlamentu 
Europejskiego i Rady tzw. RODO, proszę wszystkich Państwa Radnych, jak również 
osoby biorące udział  w naszej Sesji, którzy będą zabierali głos o przemyślane 
wypowiedzi, aby nie narazić się na ewentualne konsekwencje związane  
z ujawnieniem danych osobowych. Proszę Państwa! Zgodnie z zapisami 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia 27 kwietnia 2016 r.  
w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 
osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 
dyrektywy europejskiej RODO uczestnictwo w naszej Sesji naszej Rady jest 
równoznaczne z tym, że wyrażają Państwo zgodę na przetwarzanie Państwa 
danych osobowych. Informuję Państwa Radnych, że nie wniesiono uwag do 
protokołu 10 Sesji Rady Miejskiej . 
W dniu 12 lipca br. na ręce Przewodniczącego wpłynęło pismo o numerze 
MOPR.D.064.4.2019 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XI Sesji projektu uchwały 
w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Leszna Nr IV/34/2018 z dnia 28 grudnia 
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2018 r. w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty 
dotacji jednostkowej na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie  na 
DRUKU Nr 170. Proponuję zatem dodać ten podpunkt w punkcie 4 podpunkcie 12 
porządku obrad. Proszę Państwa o przegłosowanie. Kto z Państwa Radnych jest 
za tym, aby wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały na DRUKU Nr 170, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku? Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Właśnie pojawił się wynik głosowania. 
21 Radnych poparło wprowadzenie DRUKU Nr 170 do porządku obrad. Zatem 
punkt zostaje umieszczony w punkcie 4 podpunkt 12 dzisiejszych obrad.  W dniu 18 
lipca br. na ręce Przewodniczącego wpłynęło pismo o numerze ED.039.33.2019 
(jest na piśmie i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) z prośbą o 
wprowadzenie do porządku obrad XI Sesji projektów uchwał: w sprawie ustalenia 
planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Leszno 
oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 
września 2019 r.-  DRUK Nr 171 oraz  projektu uchwały w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych prowadzonych przez 
Miasto Leszno od  dnia 1 września 2019 r.- DRUK Nr 172.  Proponuję zatem dodać 
projekt uchwały na DRUKU Nr 171 w punkcie 4 podpunkcie 13 porządku obrad. 
Proszę Państwa o przegłosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za tym, aby 
wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały? Proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięcie odpowiedniego przycisku? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję, że 21 Radnych było za przyjęciem druku do porządku obrad, 
zatem zostaje on umieszczony  w punkcie 4 podpunkt 13 dzisiejszej Sesji. 
Proponuję zatem dodać projekt uchwały na DRUKU Nr 172 do tego właśnie punktu. 
Proszę Państwa o przegłosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za tym, aby 
wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały na DRUKU Nr 172? Proszę o 
zagłosowanie, podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku? Kto jest 
za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Mała przerwa techniczna. Tak? 21 za. 
Informuję szanownych Państwa, że 21 Radnych było za przyjęciem tego punktu do 
porządku obrad, tak że także projekt uchwały na DRUKU Nr 172 zostaje 
umieszczony w punkcie 4 podpunkcie 14 dzisiejszej Sesji. Proszę Państwa w 
programie e-Sesja w Punkcie 4 – podjęcie uchwał  
w sprawach – zostały umieszczone opinie - stanowiska komisji przy każdym 
omawianym projekcie uchwały. Otrzymaliście Państwo także porządek obrad 
dzisiejszej sesji. Zamieszczony  został również w systemie e-Sesja oraz na stronach 
Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta Leszna. Pytam Państwa Radnych, 
czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę. Przystępujemy zatem do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 

 
Porządek obrad  (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu): 

 

1. Otwarcie obrad. 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

1) zmieniająca Uchwałę nr V/53/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 
2019 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji 
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przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2019 
– DRUK Nr 160, 

2) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 161, 
3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048  

– DRUK Nr 162, 
4) zaciągnięcia pożyczki Jessica2 na realizację projektu inwestycyjnego  

z elementami studium wykonalności w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 na realizację zadania  
pn.: “Termomodernizacja budynku Zespołu Szkół nr 4 przy  
ul. K. Kurpińskiego 2 w Lesznie – DRUK Nr 163, 

5) regulaminu określającego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli  
– DRUK Nr 164, 

6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Gajowej, Sosnowej, Topolowej i torów kolejowych 
– DRUK Nr 165,   

7) zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 01.01.2019 r. do dnia 31.12.2020 
r. projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego 2014-2020 – DRUK Nr 166, 

8) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne – DRUK Nr 167, 

9) zmieniająca Uchwałę nr IX/126/2019 z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie 
opracowania strategii wdrożenia możliwych, koniecznych i prawnie 
dopuszczalnych działań dążących do wyeliminowania ze stosowania na terenie 
Miasta Leszna jednorazowych opakowań, naczyń i sztućców wykonanych  
z plastiku pn. „Leszno wolne od plastiku” – DRUK Nr 168, 

10) rozstrzygnięcia skarg na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Lesznie – Druk Nr 169, 

11) rozstrzygnięcia petycji dotyczącej przeniesienia przystanku autobusowego przy 
placu Obrońców Warszawy w inne miejsce – DRUK Nr 157, 

12) zmiany uchwały Rady Miejskiej Leszna nr IV/34/2018 z dnia 28 grudnia 2018 r. 
w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty 
dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie – DRUK Nr 170, 

13) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Miasto Leszno oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych od dnia 1 września 2019 r. – DRUK Nr 171, 

14) ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych 
prowadzonych przez Miasto Leszno od  dnia 1 września 2019 r. – DRUK Nr 172. 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie. 
 
 

Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Szanowni Państwo! Punktem 2 są 
informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. Szanowni Państwo  Od poprzedniej 
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zwyczajnej Sesji naszej Rady minęły ponad trzy tygodnie. Był to czas intensywnej 
pracy naszej Rady.  
W okresie międzysesyjnym mieszkańcy Leszna i regionu mogli skorzystać  
z interesującej oferty kulturalnej. Warto wspomnieć między innymi o tym co 
wydarzyło się 28 czerwca. 
 można powiedzieć, że tego dnia rozpoczęliśmy świętowanie powrotu naszego 
miasta w granice Rzeczypospolitej. W setną rocznicę podpisania Traktatu 
Wersalskiego, przy ul. Ignacego Paderewskiego oraz rondzie Romana Dmowskiego 
odsłonięto tablice upamiętniające tych dwóch wielkich Polaków. Zaprezentowano 
też oficjalne logo z okazji okrągłej 100 rocznicy powrotu Leszna do Polski. Co 
prawda dopiero 17 stycznia 1920 roku wojska niemieckie opuściły miasto i de facto 
Polacy objęli je w posiadanie, ale aby upamiętnić wydarzenie jakim jest  podpisanie 
Traktatu Wersalskiego, logo zaprezentowano właśnie w tym dniu.  
8 lipca na ręce Przewodniczącego wpłynęła Uchwała Nr 14/857/2019 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 3 lipca 2019 roku w sprawie 
umorzenia postępowania w sprawie stwierdzenia nieważności Uchwały Nr 
IX/120/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 30 maja 2019 roku w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna. 
W dniach 25 sierpnia – 1 września odbędzie się V edycja festiwalu Leszno Barok 
Plus. Warto podkreślić, że wstęp na wszystkie koncerty jest darmowy. Z tego 
miejsca zapraszam Państwa Radnych oraz przede wszystkim mieszkańców do 
wzięcia udziału w tej niewątpliwie jedynej w swoim rodzaju uczcie duchowej, ale 
także muzycznej. 
Radni w miesiącach lipcu i sierpniu nie mają wyznaczonych stałych dyżurów, nie 
oznacza to jednak, że nie będziemy pracowali. Przewodniczący Rady Miejskiej 
będzie pełnił dyżur po wcześniejszym telefonicznym ustaleniu terminu spotkania. 
Na poprzedniej sesji naszej Rady powołaliśmy zespół opiniujący w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego oraz do Sądu Okręgowego. Informuję, że w 
miesiącu sierpniu odbędzie się pierwsze spotkanie zespołu, podczas którego 
nastąpi jego ukonstytuowanie się, nadto zespół oceni poprawność zgłoszonych 
wniosków. O dokładnym terminie członkowie zespołu zostaną powiadomieni w 
terminie późniejszym. 
Szanowni Państwo! Przypominam, że na poniedziałek 22 lipca na godzinę 14.00 
zwołane zostało posiedzenie Komisji Rozwoju Infrastruktury w biurze Spółki pod 
nazwą Lotnisko Leszno sp. z o.o. na parterze budynku tunelu aerodynamicznego. 
Posiedzenie odbędzie się  z udziałem wszystkich Radnych Rady Miejskiej Leszna. 
Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłem w swojej informacji znajdują się 
do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Czy są jakieś pytania do przedstawionych przeze mnie informacji? Nie widzę. Nie 
ma pytań. Szanowni Państwo dziękuję bardzo za uwagę. Proszę o zabranie głosu 
Pana Prezydenta Łukasza Borowiaka, bardzo proszę Panie Prezydencie. 
 

Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 
Pan Prezydent  Borowiak -  Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Leszna w okresie od 
26 czerwca 2019 r. do 18 lipca br. 27 czerwca zorganizowaliśmy konferencję 
prasową dotyczącą Festiwalu Leszno Barok Plus. Już dzisiaj serdecznie Państwa 
zapraszam. Wręczyliśmy Państwu foldery, tak, że można zapoznać się z bogatą 
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ofertą tego Festiwalu. Przypomnę, że Festiwal Leszno Barok Plus potrwa od 25 
sierpnia do 1 września. Również 27 czerwca odbyło się bardzo ważne wydarzenie 
związane z działalnością Miejskiego Zakładu Komunikacji. Do siedziby tego 
Zakładu przyjechało 8 nowych hybrydowych autobusów z napędem hybrydowym. Z 
tego miejsca serdecznie chciałem podziękować moim współpracownikom, a w 
szczególności Dyrektorowi Miejskiego Zakładu Komunikacji za nadzór i realizację 
nad tą ważną inwestycją. Przed nami kolejne inwestycje związane z budową myjni, 
oświetleniem i oczywiście z budową pętli. Jedna pętla autobusowa w Gronowie już 
się buduje. Kolejna pętla będzie realizowana w okresie jesiennym. Wspomniał już o 
tym wydarzeniu Pan Przewodniczący, 28 czerwca odbyła się bardzo ważna 
uroczystość z okazji 100-lecia podpisania Traktatu Wersalskiego. Z tej okazji 
uczestniczyłem w odsłonięciu dwóch tablic informacyjnych. Jedna o Ignacym Janie 
Paderewskim, druga o Romanie Dmowskim. Przypomnę, że dzięki tym dwóm 
dyplomatom (..) współpracownikom udało się w 1920 roku wrócić do granic II 
Rzeczypospolitej. 28 czerwca na leszczyńskim Rynku, w formie takiego 
podsumowania, odbył się finał Festiwalu Brave Kids. Uczestnicy projektu na scenie 
prezentowali to, czego nauczyli się podczas dwutygodniowego pobytu w Lesznie. 
Przypomnę, że te osoby znalazły swoje miejsce w domach leszczyńskich rodzin. A 
gościli w Lesznie młodzi ludzie z Kazachstanu, uczniowie szkoły z Iranu, młodzi 
Słowacy, Syryjczycy z objętego działaniami wojennymi miasta Aleppo oraz 
reprezentanci Kolumbii. To był drugi festiwal w Lesznie Brave Kids. Na pewno 
będziemy kontynuować. Wielki finał zakończył się we Wrocławiu dużym koncertem. 
1 lipca odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta spotkanie z samorządowcami byłego 
województwa Leszczyńskiego. Spotkanie dotyczyło wsparcia samorządów  dla 
organizacji Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. Dyskutowaliśmy 
także nad oraz bezpieczeństwem osób przebywających na akwenach wodnych 
byłego województwa Leszczyńskiego. Temat został zdominowany przez Boszkowo. 
Tu najwięcej było pytań ze strony Radnych. Przypomnę, że wspieramy co roku 
WOPR, natomiast bardzo mi zależy na tym, będzie to mozolna praca, aby pozostali 
włodarze w przepływie jednostek samorządu terytorialnego też pokusili się o 
wsparcie dla tej organizacji. 
4 lipca spotkałem się z Panią Kingą Cieślawską, aby pogratulować zdobycia I 
miejsca w   Indywidualnych Mistrzostwach Polski Kobiet w Petanque. W spotkaniu 
uczestniczył Radny Pan dr Krystian Maćkowiak. Za działanie Klubu Petnaque, dla 
Państwa informacji możemy powiedzieć, że leszczyński Klub poprzez wieloletnią 
pracę gra w lidze co prawda to liga amatorska, ale gra w ekstralidze. To jest kolejny 
zespół za Unią Leszno i w samym Leszno, który no działa i w ekstralidze, a proces 
przejścia do najwyższej klasy rozgrywkowej rozpoczął się kilka lat temu od III ligi, II 
ligi i później już coraz wyżej. Tego samego dnia spotkałem się z organizatorami 
biegu tzw. „Krwawej Pętli”. Panowie, którzy zorganizowali taki wspaniały bieg po 
górkach koło Trzebani i nie tylko naprawdę zorganizowali świetne zawody. To 
kolejna świetna inicjatywa oddolna młodych ludzi, którzy chcą coś fajnego zrobić. 
Gratuluję pomysłu i dobrej organizacji. 5 lipca przedstawiliśmy wyniki Budżetu 
Obywatelskiego. Myślę, że nie będę Państwu przypominał, każdy z Państwa, który 
się zaangażował w Budżet Obywatelski doskonale wie jakie są wyniki tej wspaniałej 
obywatelskiej zabawy. Jeszcze raz serdecznie dziękuję wszystkim osobom, które 
się zaangażowały w duży projekt i cztery, pięć projektów mniejszych. Jak wszyscy 
wiemy doskonale Zatorze zdominowało właściwie już zdominowało już od kilku lat 
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Budżet Obywatelski, ale dzięki determinacji mieszkańców będziemy mogli 
zrealizować te inwestycje, te pomysły, które zrodziły się w lokalnych środowiskach. 
8 lipca 15 osobowa reprezentacja z Leszna wyruszyła w drogę do Rosji na Igrzyska 
Dzieci i Młodzieży. Te wyniki zostały przedstawione, wyniki naszych sportowców  
przedstawiły lokalne media.  
10 lipca bardzo ważny dzień dla Miejskiej Biblioteki Publicznej i nie tylko. 
Ogłosiliśmy przetarg na ważne zadanie:  Modernizację budynku przy Pl. Metziga 25 
z dostosowaniem na potrzeby Miejskiej Biblioteki. Oferty można składać do 2 
sierpnia br.  
Również 10 lipca spotkałem się z Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego i 
Panią Burmistrz Góry. Temat naszych rozmów dotyczył remont drogi wojewódzkiej 
323 z Leszna do Góry. Z informacji uzyskanej od Pana Marszałka mogę Państwu 
powiedzieć, że ta droga zostanie jakby oceniona pod kątem stanu technicznego, 
zostanie przygotowany szacunek kosztorysowy. Jeżeli się uda to w roku 2020lub w 
roku 2021 można byłoby rozpocząć prace, bo największy odcinek to oczywiście jest 
odcinek w województwie Dolnośląskim. Pan Marszałek zadeklarował, że w tej 
sprawie będzie rozmawiał z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego Panem 
Markiem Woźniakiem. Nie ukrywam, że rozmawialiśmy dodatkowo z … ale tutaj 
zaskoczenie. Mamy gości z zagranicy. O jest pani Jola Mikołajczak, może 
przedstawi gości. Podam mikrofon. 
 
Mieszkanka Pani Jolanta Mikołajczak - Dzień dobry. Przepraszamy. Witamy 
Państwa. Dziękujemy, że mogliśmy wejść. Mamy młodzież z zagranicy w gościach 
w swoich domach. Chcieliśmy pokazać ważny dzień, ważne miejsce, ważnych 
Państwa. Dziękujemy za możliwość. Pozdrawiamy. (…) Tak jest.  
 
(…) 
 
Brawa.  
 
 (…) 
 
Brawa. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Dziękujemy bardzo. Fajna, przyjemna przerwa. Myślę, 
że Państwa nie zanudziłem. Powrócę do tematu przebudowy drogi 323. Nie ulega 
wątpliwości, że  w trakcie rozmów, i to także potwierdziła Pani Burmistrz Góry, 
zasygnalizowaliśmy, że już jak modernizować tą drogę to warto pomyśleć o ścieżce 
rowerowej Leszno-Góra. A jeżeli nawet miałoby być to wykonane w późniejszych 
latach to byłby to ogromny sukces. Pan Marszałek powiedział, że pochyli się nad 
tematem także budowy ścieżki. No, czekamy na informacje zwrotne z Urzędu 
Marszałkowskiego z Wrocławia, a także Poznania. 11 lipca wysłałem pismo do 
Prezesa Ekstraligi Żużlowej Pana Wojciecha Stępniewskiego z sugestią, aby 
uwzględnił wiele stanowisk samorządowców, prezydentów miast. Poprosiłem o 
zorganizowanie, właściwie ja będę organizował w Lesznie spotkanie takie na 
szczeblu Polski Związek Motorowy Ekstraliga, samorządowcy, a także kluby 
sportowe. Chcemy dyskutować uważamy, że głosy samorządów są bardzo ważne 
ponieważ, tak jak Państwo wiecie, też toczy się ta dyskusja na komisjach, co po 
chwilę spotykamy się z wytycznymi Ekstraligi, które generują środki. Dzisiaj, bardzo 
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dziękuję, jest z nami Pan Piotr Giernas, który zastępuje Pan Dyrektora  Sławomira 
Kryjoma. Poprosiłem o taką rozpiskę. Od 2009 roku do dnia dzisiejszego ile 
leszczyński samorząd wydał pieniędzy na modernizację stadionu. Ja nie będę 
mówił, że to cała kwota, którą zaraz podam jest zgenerowana tylko przez sport 
żużlowy, ale szanowni Państwo to jest materiał bardzo ciekawy do dyskusji właśnie 
na tym spotkaniu. Spotkanie odbędzie się po finale, taka jest sugestia Unii Leszno. 
Emocje trochę opadną i będzie można zaprosić wszystkich samorządowców, także 
działaczy PZMOT-u . szanowni Państwo Miasto wydało 12 299 tys. z groszami na 
modernizację Stadionu im. Alfreda Smoczyka. Przypomnę, że tam jest nie tylko 
speedway, ale także przede wszystkim grają także piłkarze i piłkarki. Od 2009 roku. 
Szanowni Państwo 12 lipca miałem przyjemność gościć  dwóch studentów z 
naszego partnerskiego miasta Dunaújváros. Panowie przebywają w Lesznie dzięki 
projektowi  Erazmus+. W tym spotkaniu uczestniczył Pan Mikołaj Zgański pracownik 
Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej. Obydwaj studenci odbywają praktyki w 
Firmie Spinko. Ogromne doświadczenie posiada Firma Spinko. Są bardzo 
zadowoleni. Mam nadzieję, że po tych dwóch tygodniach pobytu na praktykach do 
Węgier przywiozą dobre informacje, ponieważ chcemy rozszerzać tą współpracę. 
14 lipca odbył się w Lesznie Finał Indywidualnych Mistrzostw Polski na żużlu. 
Serdecznie dziękuję Unii Leszno za zorganizowanie zawodów. Myślę, że każda 
osoba, która była na stadionie przeżywała ogromne emocje i wielki finał wskazał, że  
tym najlepszym żużlowcem w Polsce jest Kołodziej. No jeszcze raz gratulacje dla 
naszego żużlowca. We wtorek 16 lipca, a właściwie i 15 lipca  i16 lipca 
wprowadzaliśmy zmiany organizacyjne na drogach, które remontujemy na ul. 
Lipowej i Dożynkowej, a także na ul. Osieckiej. I chciałbym teraz państwu 
przedstawić informacje z dnia dzisiejszego. Proszę mi wybaczyć będę posiłkował 
się takimi zapiskami, notatkami, które w bardzo szybkim tempie pisałem. Otóż rano 
o godzinie 8.00 spotkaliśmy się z przedstawicielami PKP Polskie Linie Kolejowe. 
Spotkaliśmy się. Na spotkaniu oprócz moich współpracowników uczestniczył Pan 
Michał Skrzypczak, a także Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna Tomasz 
Malepszy. Jak Państwo wiecie temat przebudowy linii kolejowej E59 jest bardzo 
ważny dla nas. Nie tylko z punktu widzenia, że tak powiem, inwestycji naszych 
miejskich, które są na styku linii kolejowej, ale także mieszkańcy zwracają uwagę, 
że ta inwestycja lekko się opóźnia i może kilka dodatkowych bardzo ciekawych, 
ważnych dla nas informacji. Przypomnę, że koleje spotkanie zorganizujemy za 
tydzień dokładnie 25. To jest spotkanie zamknięte, bez udziału dziennikarzy i 
będziemy omawiać tematy związane z planowanym zamknięciem przejazdów 
kolejowych na ul. Dożynkowej, Henrykowskiej, 1 Maja, a także w miejscowości 
Lipno. Szanowni Państwo kilka informacji. Jeżeli chodzi o stację Leszno. Mówimy o 
remoncie peronu 1, 2. Informacja wg tzw. harmonogramów czasowych tych 
inwestycji, ja jeszcze raz chciałbym podkreślić, że te harmonogramy czasowe 
różnych inwestycji, one się zmieniają i można powiedzieć, że to jest informacja z 
dnia dzisiejszego, a czy inwestor dotrzyma tego terminu to się przekonamy. Jeżeli 
chodzi o peron 1, 2 informacja od Pana Szczepaniaka od Dyrektora kontraktu, 
termin oddania tej inwestycji to październik 2019 rok. Jeżeli chodzi o przejście, to 
słynne przejście, które się nam udało wynegocjować w stronę ul. Towarowej, obiekt 
ten jeżeli Reiner zostanie do użytku w 2020. Będzie też zamocowana specjalna, 
właściwie jest specjalna wiata, którą pamiętamy, którą cały czas widzieliśmy z 
Miejskim Konserwatorem Zabytków Panem Maciejem Urbanem walczyliśmy o to, 
żeby uratować ten zabytek. I uratowaliśmy. Z tym, że ona będzie służyła później do 
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celów jako parking rowerowy i będzie zamontowana na ul. Towarowej. Przejście na 
ul. Towarowej i przejście te słynne zamknięte ul. Towarowa, Słowiańska 
prawdopodobnie na przełomie lipca, sierpnia br. Będzie to przejście uruchomione, 
będzie można je eksploatować. Kolejarze mówili nam, że po zakończeniu inwestycji 
dosyć długo trwają odbiory, tak, żeby otrzymać już pozwolenie na użytkowanie 
danego obiektu. Jeżeli chodzi o wiadukt na ul. Wilkowickiej. Dla nas to jest bardzo 
ważna informacja dla mnie osobiście z punktu widzenia obsługi całego Zaborowa. 
Dlaczego wielu mieszkańców mówi, że tam nikogo nie widać na tej inwestycji? Tam 
nastąpiła kolizja sieci gazowej. Ona opóźniła tą inwestycję. Musiał być opracowany 
projekt, rozmowy ze spółką gazowniczą. Trwają prace… Przystąpiono do usunięcia 
tej kolizji gazowej. Trwają pace od strony wschodniej. Natomiast termin zakończenia 
tej inwestycji to druga połowa 2020 roku. Jeżeli chodzi o wiadukt w Klonówcu, też 
na ten temat rozmawiamy, będzie oddany do końca tego roku. Jeżeli chodzi o 
przejście podziemne na ul. Okrężnej, ja przypomnę, że Firma Astaldi zostawiła 
jeden wielki bałagan. Pamiętacie Państwo, że z dnia na dzień zeszli z budowy i 
przejazd na ul. 1 Maja praktycznie pozostawiono plac budowy bez jakiegokolwiek 
zabezpieczenia. Mieliśmy bardzo duże problemy, w szczególności mieszkańcy 
Zaborowa. Zakończenie tej inwestycji jest zaplanowane na pierwszą połowę 2020 
roku. Prace tam trwają. Przypomnę, że będzie to przejście pieszo-rowerowe, tak, 
że mieszkańcy Zaborowa będą np. udając się na Stadion im. Alfreda Smoczyka 
będą mogli skrócić swoją drogę. To są informacje te które uzyskaliśmy dzisiaj na 
spotkaniu z przedstawicielami PKP. Natomiast drodzy Państwo ważne i 
najważniejsze spotkanie odbędzie się w przyszłym tygodniu. Też w czwartek. 
Ponieważ są planowane zamknięcia przejazdów kolejowych, ja już o tym mówiłem 
na początku mojego wystąpienia, na ul. Dożynkowej, Henrykowskiej, 1 maja i w 
Lipnie. Chcemy to skoordynować, ponieważ takie zamknięcie zaplanowane 
wcześniej, ale ja mówię, że będzie trwała dyskusja, na ul. Dożynkowej. Np. gdyby 
PKP chciało zamknąć teraz na ul. Dożynkowej przejazd, remontujemy ul. Lipową, 
termin zakończenia modernizacji ul. Lipowej tj. koniec października, no to w tym 
momencie robi się coś strasznego na ulicach miasta. Tak samo dotyczy ul. 
Henrykowskiej i 1 Maja. Na ten temat będziemy rozmawiali także z wykonawcami, 
których zaprosimy na spotkanie. Mówię tu o wykonawcy przy modernizacji ul. 
Lipowej i przebudowy ul. Osieckiej. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado gdyby 
były jakieś pytania dotyczące aktualnych przetargów, sprzedaży mienia, aktualnej 
sytuacji na rynku pracy jestem do Państwa dyspozycji. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję panie Prezydencie za obszerne 
sprawozdanie. Szanowni państwo przechodzimy w tym momencie do punktu 4 
podjęcie uchwał w sprawach.  
 

Pkt. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – W podpunkcie 1 zmieniająca uchwałę nr 
V/53/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 2019 roku w sprawie ustalenia 
wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych 
zakładów budżetowych na rok 2019  DRUK Nr 160 (jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). Proszę Panią Alicję Wojciechowską 
Naczelnik Wydziału Budżetu, o krótkie przedstawienie projektu uchwały. 
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Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo uchwała w 
sprawie zmiany wysokości stawek jednostkowych związana jest, że planujemy 
zmniejszyć dotacje dla Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych o kwotę 120 
tys. zł jednocześnie tą kwotę przeznaczamy na inwestycje dla Zakładu. W związku 
z tym jest konieczność zmiany tej uchwały. Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję za przedstawienie. Proszę 
Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 160 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko następujących komisji: Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetowo-
Finansowej, Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej i na wszystkich tych 
komisjach został przyjęty pozytywnie. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę 
o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nikt się nie zgłosił.  Proszę Państwa tu liczy 
się refleks. Był czas na dyskusję i omawianie na komisjach, tak, że szanowni 
Państwo proszę kierować się refleksem. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę nr 
V/53/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 2019 roku w sprawie ustalenia 
wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych 
zakładów budżetowych na rok 2019  DRUK Nr 160, proszę o podniesienie ręki 
i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała zmieniająca Uchwałę nr 
V/53/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 2019 roku w sprawie ustalenia 
wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych 
zakładów budżetowych na rok 2019 – DRUK Nr 160, została podjęta 22 głosami za, 
przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/158/2019 
Jak w załączniku nr 5 

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w podpunkcie 2 
zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 DRUK Nr 161 wraz z 
Autopoprawkami (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu). Proszę Panią Alicję Wojciechowską, Naczelnik Wydziału Budżetu, o 
przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta 
Leszna na rok 2019 DRUK Nr 161. Bardzo proszę Pani Naczelnik. 
 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo zmiany w 
budżecie polegają na zwiększeniu po stronie dochodów o kwotę 2 134 722, 59 zł. 
Natomiast po stronie wydatków o kwotę 1 270 522, 59 zł. Dokonujemy zmniejszenia 
deficytu o kwotę 761 200 zł. Jest to związane z mniejszą kwotą zaciągniętej w tym 
roku pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na termomodernizację Zespołu 
Szkół Nr 4. Po stronie dochodów zwiększamy środki z niewykorzystanych wydatków 
niewygasających za 2018 rok i jest to kwota 1 949 320,39 zł. Z powrotem na te 
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zadania przeznaczamy kwotę ponad 829 tys. zł. Są to m.in. plany 
zagospodarowania przestrzennego, bieżące utrzymanie dróg, zakup energii w 
oświetleniach ulicznych, budowa nawierzchni na drogach gruntowych, „zielona 
klasa” zadanie kontynuowane z Budżetu Obywatelskiego 2018 w SP 5 i budowa 
przyłącza energetycznego w Zespole Szkół Rolniczo- Budowlanych. Dodatkowo 
otrzymaliśmy dotację z budżetu państwa na zadania własne i zlecone. Zadania 
własne to 112 500 na realizację programu „posiłek w szkole i w domu”. Jest to 
wyposażenie i remont stołówek szkolnych. Przeznaczamy tą kwotę dla Szkoły 
Podstawowej nr 1 i nr 2 i uzupełniamy wkład własny po 18 tys. dla każdej z tych 
szkół. I na zadania zlecone 42 840 zł na wypłatę świadczeń dla cudzoziemców 
posiadających Kartę Polaka. Dodatkowo 30 tys. otrzymaliśmy z organizacji 
Festiwalu Muzyki Barokowej Leszno Barok Plus z Fundacji Współpracy Polsko-
Niemieckiej. Po stronie wydatków uruchamiamy rezerwę celową na zadania 
Budżetu Obywatelskiego., jest to kwota 1 200 tys. zł. 5 zadań, projekt duży w 
wysokości 600 tys. zł „Sport, rekreacja i bezpieczne chodniki na Zatorzu” i po 150 
tys. „Bezpieczne Zatorze”, budowa boiska sportowego przy SP 2, poprawa 
bezpieczeństwa i komfortu życia mieszkańców i park miejski w Zaborowie. 
Planujemy również zakup dwóch samochodów służbowych dla Straży Miejskiej w 
wysokości 95 tys. i dla MOPR-u 90 tys. zł. Na monitoring zwiększamy środki o 30 
tys., zakup drona dla WOPR-u w wysokości 10 tys. Zmniejszamy natomiast środki 
na zadaniu związane z termomodernizacją Zespołu Szkół nr 4 1 mln zł. Zwiększamy 
natomiast środki na zakup urządzeń na place zabaw w Przedszkolu 4 i 5 w 
wysokości 21 050 na program funkcjonalnoużytkowego Przedszkola w Zaborowie, 
na remont w Żłobku Miś 10 tys. zł. Zwiększamy o 66 tys. zł na dotacje na instalacje 
paneli fotowoltaicznych. 135 tys. na utrzymanie zieleni w mieście i 100 tys. na 
usunięcie odpadów w strefie IDEA. 150 tys. na dotacje na obiekty zabytkowe. Dla 
MOSIR-u na inwestycje 57 tys. i 36 tys.  na wymianę kolejnego słupa 
ogłoszeniowego, tym razem w Zaborowie. I 120 tys. przenosimy z dotacji 
przedmiotowej na celową w MZBK. Natomiast autopoprawki jest to zwiększenie 
dochodów i wydatków o kwotę 217 500. Dostaliśmy środki z Funduszu Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej dla naszej Straży Pożarnej Miejskiej. Wydatki 
majątkowe to 94 500 na zakup samochodu i 123 tys. na zakup sprzętu ratownictwa 
medycznego i ubrań gazoszczelnych. I jeszcze druga autopoprawka. Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji przeniesienie kwoty 25 tys. z zadania związanego z 
dokumentacją na odwodnienie toru żużlowego, a przeznaczamy to na ogrodzenie 
toru speedrowerowego. Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Naczelnik za 
przedstawienie projektu uchwały. Proszę Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 
161 posiada pozytywną opinię i stanowisko Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetowo-
Finansowej, Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej, Komisji Spraw Społecznych, 
a także Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń 
do dyskusji. No szanowni Państwo nikt się nie zgłosił. Ja w takim razie chciałbym 
też jako Radny zabrać głos w tej sprawie i podziękować. Panie Prezydencie 
serdecznie dziękuję za drobną zmianę w projekcie uchwały, za zagwarantowanie 
środków na projekt funkcjonalnoużytkowy budowę Przedszkola Miejskiego w 
Zaborowie, ponieważ rozmawialiśmy o tym nie tak dawno. Była to nasza kolejna 
rozmowa w tym temacie, poznaliśmy jakby potrzebę budowy nowego obiektu 
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przedszkola, bo obecny budynek w zasadzie jest bardziej znany Panu 
Konserwatorowi Miejskiemu ponieważ ma tyle lat ten budynek i jest taka potrzeba, 
by dzieci mogły bawić się w nowym budynku, rozwijać, edukować i cieszy mnie to 
bardzo, że zmierzamy właśnie w tą stronę, że nowy budynek powstanie w pobliżu 
nowej szkoły podstawowej i nowej sali gimnastycznej, którą przecież nie tak dawno 
oddaliśmy i będzie to wspólne uzupełnienie, tak, aby mieszkańcy Zaborowa mogli 
realizować potrzeby edukacyjne swoich dzieci już od najmłodszych lat. Panie 
Prezydencie, Państwo Radni serdecznie dziękuję za to wszystko.  
Przystępujemy zatem do głosowania. Pytam Państwa kto z Pań i Panów Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna 
na rok 2019  DRUK Nr 161 wraz z Autopoprawkami, proszę o podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna 
na rok 2019  DRUK Nr 161 wraz z Autopoprawkami, została podjęta 22 głosami za, 
przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów wstrzymujących. 
 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/159/2019 
Jak w załączniku nr 7 

 
 

 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048  DRUK 
Nr 162 wraz z II wersją Załącznika Nr 1 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 8 
do niniejszego protokołu). Proszę Panią Alicję Wojciechowską Naczelnik 
Wydziału Budżetu o krótkie przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 162. 
 
Pani Wojciechowska- Panie Przewodniczący, szanowni Państwo w związku ze 
zmianami w budżecie konsekwentnie zmieniamy WPF. Zwiększyły się dochody i 
wydatki, zmienia się wielkość przychodów i rozchodów. W Wieloletniej Prognozie 
Finansowej jak i w wykazie przedsięwzięć dokonujemy zmian te, które 
wprowadzaliśmy w zmianach w budżecie. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia bieżące 
jest to bieżące utrzymanie dróg, plany zagospodarowania przestrzennego, 
przygotowanie terenu pod inwestycje w strefie IDEA, rewitalizacja przestrzenna, 
oświetlenie uliczne, czy zakup energii dla Miasta Leszna. i w wydatkach 
majątkowych rozbudowa i modernizacja systemu monitoringu, termomodernizacja 
Zespołu Szkół nr 4 i budowa „Zielonej klasy” wraz (…) interaktywnymi. Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Naczelnik. Proszę 
Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 162 posiada pozytywną opinię 
i stanowisko Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetowo-Finansowej, Komisji Rozwoju i 
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Infrastruktury Miejskiej, Komisji Spraw Społecznych, a także Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. W każdym z tych przypadków Radni ocenili ten projekt  albo 
jednomyślnie, albo większością głosów za. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Szanowni Państwo nikt się nie zgłosił. 
Przystępujemy zatem do głosowania projektu uchwały. Kto z Pań i Panów Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Leszna na lata 2019-2048 DRUK Nr 162- wersja II, proszę o podniesienie 
ręki i naciśnięcie przycisku. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Szanowni Państwo technika mnie pokonała, mój tablet odmówił 
posłuszeństwa. Szanowni państwo informuję zatem, że uchwała na DRUKU Nr 162 
wersja II została podjęta 22 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/160/2019 
Jak w załączniku nr 9 

 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki Jessica2 na realizację projektu inwestycyjnego z elementami 
studium wykonalności w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2014-2020 na realizację zadania pn.: “Termomodernizacja 
budynku Zespołu Szkół nr 4 przy ul. K. Kurpińskiego 2 w Lesznie  DRUK Nr 163 
(jest na piśmie i stanowi załącznik nr 10). Proszę Panią Grażynę Hałupkę 
Skarbnik Miasta Leszna o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 163. 
 
Pani Skarbnik Hałupka - Szanowny Panie Przewodniczący, szanowni Państwo w 
związku z realizacją zadania “Termomodernizacja budynku Zespołu Szkół nr 4 przy 
ul. K. Kurpińskiego 2 Miasto Leszno planuje zaciągnąć pożyczkę Jessica2 z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na realizację tego projektu. Zadanie jest dwuletnie, 
obejmuje rok 2019 i rok 2020. W roku 2019 zaplanowano na to zadanie mln zł, w 
roku 2020 2 000 100 zł. Projekt obejmuje modernizację Zespołu Szkół, 
modernizację energetyczną tego budynku w celu zabezpieczenie efektywności 
energetycznej i cieplnej, a także poprzez poprawę jakości powietrza na skutek 
zmniejszenia emisji zanieczyszczeń do atmosfery. W tym przypadku Bank 
Gospodarstwa Krajowego jest podmiotem wdrażającym instrument finansowy w 
ramach podziału działania WRPO lata 2014-2020 jest to wsparcie finansowe w 
formie prewencyjnej pożyczki. Bank Gospodarstwa Krajowego udziela tych 
pożyczek na preferencyjnych warunkach właśnie na poprawę energetyczną 
budynków zarówno mieszkaniowych, również budynków użyteczności publicznej. 
Miasto Leszno wnioskuje o kwotę 2 600 tys. zł. Pożyczka nie będzie objęta ani 
prowizją, ani też dodatkowymi kosztami manipulacyjnymi. Oprocentowanie tej 
pożyczki tj. 0,2% w skali roku. Planujemy uruchomić tą pożyczkę w roku 2019 na 
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kwotę 835 800 zł i w roku 2020 na kwotę 1 764 200 zł. Spłatę pożyczki planujemy 
rozłożyć na 10 lat. I rata nastąpiłaby w grudniu roku 2020, ostatnia we wrześniu roku 
2030. Spłaty następowałyby w okresach kwartalnych. Rocznie planujemy spłacać 
po 260 tys. . Łączna wartość planowanego oprocentowania przez cały okres tej 
pożyczki to 28 681,48 zł. Umowa o pożyczkę, tzn. wniosek o pożyczkę został już 
złożony. Dopełniamy jeszcze ostatnich dokumentów, składając m.in. … konieczne 
będzie m.in. pozytywna Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości 
zaciągnięcia tej pożyczki wraz z uchwałą do tego bardzo Państwa proszę o podjęcie 
tej uchwały, to zapewni też  terminowe i planowe realizowanie tego zadania. 
Dziękuję bardzo.  
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję za przedstawienie projektu 
uchwały. Szanowni Państwo projekt posiada posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetowo-Finansowej oraz Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę. Nie widzę zgłoszeń. Szanowni Państwo przystępujemy do 
głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki Jessica2 na realizację projektu inwestycyjnego z elementami 
studium wykonalności w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2014-2020 na realizację zadania pn.: “Termomodernizacja 
budynku Zespołu Szkół nr 4 przy ul. K. Kurpińskiego 2 w Lesznie DRUK Nr 163, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 163 została 
podjęta 20 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i braku głosów wstrzymujących się. 
 
 
Uchwała została podjęta:  
 
20 głosami za, 
1 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/161/2019 
Jak w załączniku nr 11 

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
regulaminu określającego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli  
DRUK Nr 164 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu). Proszę Pana Lucjana Rosiaka Naczelnika Wydziału Edukacji o 
przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 164. 
 
Pan Rosiak - Szanowni Państwo do tej pory tryb przyznawania nagród określony 
był uchwałą z 2008 roku. Długoletnie funkcjonowanie uchwały wskazało na potrzebę 
doprecyzowania trybów i kryteriów przyznawania nagród. Jednocześnie w związku 
ze zbliżającą się 100-letnią rocznicą powrotu Leszna do macierzy pożądane jest 
wprowadzenie dodatkowych działań wychowawczych, dydaktycznych wśród 
młodzieży i w związku z tym zaangażowanie większe nauczycieli w te działania stąd 
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też dodatkowy rozdział, aby w 2019 można było nagradzać nauczycieli za tego typu 
działania. Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Panie Naczelniku za 
przedstawienie projektu uchwały. Proszę Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 
164 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, a 
także Komisji Budżetowo-Finansowej. 

 

Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Szanowni 
Państwo nie było zgłoszeń do dyskusji przystępujemy zatem do głosowania. Kto z 
Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie regulaminu 
określającego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli DRUK Nr 164, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 164 została 
przyjęta 20 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się.  
 
Uchwała została podjęta:  
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/162/2019 
Jak w załączniku nr 13 

 
 
 
Pan Przewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Gajowej, Sosnowej, Topolowej i torów kolejowych 
DRUK Nr 165 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu). Proszę Panią Marzenę Nawrocką Zastępcę Naczelnika Wydziału 
Architektury Planowania Przestrzennego i Budownictwa o przedstawienie projektu 
uchwały na DRUKU Nr 165. 
 
Pani Nawrocka - Dzień dobry Państwu. Mam przyjemność zaprezentować projekt 
uchwały dotyczącej sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Gajowej, Sosnowej, Topolowej i torów kolejowych. 
Obszar opracowania to 9,27 ha. Na ekranie widać, przedstawione są widoki tego 
obszaru i te widoki są oznaczone te miejsca, z których patrzymy na obszar są 
przedstawione na mapce i oznaczone numerami 1, 2, 3 zgodnie z kolejnością tych 
zdjęć.  I na pierwszym widzimy tory skrzyżowania ul. Gajowej, Jaworowej i 
Sosnowej. Drugie zdjęcie to skrzyżowanie ulic Sosnowej i Topolowej i trzecie ul. 
Gajowa wzdłuż stronę ul. Sosnowej. To poproszę o drugi… Teren objęty tą uchwałą 
na ten teren obowiązują ustalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego z roku 2009, z kwietnia 2009 roku na obszarze zaszło wiele zmian 
funkcjonalno-przestrzennych i plan wymaga pewnej weryfikacji. Plan jest też 
sporządzany w związku z wnioskiem mieszkańców, właściwie właścicieli terenów 
znajdujących się w obszarze tutaj opracowania. Pierwszy z wniosków dotyczy 
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terenu przy ul. Topolowej i chodzi o korektę pasa drogowego ul. Topolowej. Tak jak 
widzimy tutaj na tym rysunku górnym po prawej stronie ul. Topolowa w rejonie ul. 
Sosnowej rozszerza się, co uniemożliwia zagospodarowanie właściwe i 
wykorzystanie terenu zabudowy mieszkaniowo-usługowej na terenie… na 
sąsiednim terenie. Zmiana dotyczyłaby tutaj właśnie wprowadzenia linii 
rozgraniczających równoległych. Tak, że ul. Topolowa byłaby, no nie rozszerzałaby 
się w stronę ul. Sosnowej. I drugi wniosek, tj. wniosek właścicieli terenu 
przeznaczonego pod zabudowę usługową. Z tym, że dzisiaj dopuszcza się tam 
lokalizację lokali mieszkalnych łącznie z tą zabudową jako dodatek właściwie do 
zabudowy usługowej. Wniosek dotyczy zmiany ustaleń planu w taki sposób, by 
zabudowa mieszkaniowa mogła istnieć niezależnie od zabudowy, nie była 
powiązana tak bezpośrednio z zabudową usługową. Zmiany, które miałyby być 
wprowadzone będą zgodne z ustaleniami studium uwarunkowań kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i pozwolą też dostosować zapisy ustaleń 
planistycznych dla obecnie obowiązujących przepisów. Plan stary był robiony w 
2009 roku i uchwalony w związku z czym zapisy, no już się prawo wielokrotnie 
zmieniło i wskazane jest dostosowanie też do obecnie obowiązującego prawa. 
Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani naczelnik za szczegółowe 
przedstawienie nam projektu uchwały. Szanowni Państwo projekt posiada  
pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej gdzie 
został jednomyślnie 9 głosami zaopiniowany za przez Państwa Radnych.  
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń 
do dyskusji. Jeden Radny zdążył. Bardzo proszę Pan Radny Tomasz Mikołajczak. 
 
Pan Radny Mikołajczak - Ja chciałbym dopytać. Chodzi o ten lasek, bo w 
większości jest to teren taki lasek, czy skwer. To jest teren prywatny i to będziemy 
przekształcać? Czy… 
 
Pani Nawrocka - (…) bez zmian. Jedynie wprowadzone by były takie zapisy (…). 
Chodzi o tereny powyżej lasku, tam bezpośrednio przy ul. Topolowej, korekta pasa 
drogowego ul. Topolowej i drugi wniosek tj. zmiana zupełnie na dole ten teren w tej 
chwili tu gdzie są usługi (…) Tam gdzie ta strzałka dolna. 
 
Pan radny Mikołajczak - To dziękuję.  
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję. Mam nadzieję, że wszelkie 
wątpliwości zostały w tej chwili rozwiane i możemy przystąpić do głosowania. Tak? 
Dobrze. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Gajowej, Sosnowej, Topolowej i torów kolejowych 
DRUK Nr 165 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU 
Nr 165 została podjęta 21 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
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21 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/163/2019 
Jak w załączniku nr 15 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 01.01.2019 r. do dnia 31.12.2020 r. 
projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 
ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 2014-2020  DRUK 
Nr 166 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 
Proszę Panią Małgorzatę Kajczyk Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 166. Bardzo proszę. 
 
Pani Kajczyk - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado projekt 
adresowany jest do osób bezrobotnych powyżej 30 roku życia. Projekt ten będzie 
realizowany przez 2 lata. Jego wartość całkowita to 2 661 956 zł. Limit na rok 2019 
to 1 057 660,23 zł. Natomiast na rok  2020 jest to kwota 1 604 295,77 zł. Ogółem 
zaktywizowanych zostanie 314 osób. W roku 2019 - 126, w roku 2020 - 188 osób.  
Zaplanowanymi formami wsparcia są prace interwencyjne, szkolenia, staże i tzw. 
dotacje, czyli środki na podjęcie własnej działalności gospodarczej. Cały projekt 
finansowany jest z Europejskiego Funduszu Społecznego i Funduszu Pracy. 
Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Dyrektor za 
przedstawienie projektu uchwały. Szanowni Państwo projekt na DRUKU Nr 166 
posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Nie było zgłoszeń 
przystępujemy zatem do głosowania. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań  
i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji 
w okresie od dnia 01.01.2019 r. do dnia 31.12.2020 r. projektu współfinansowanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego 2014-2020 DRUK Nr 166, proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto z Państwa jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na 
DRUKU Nr 166 została podjęta 22 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku 
głosów wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/164/2019 
Jak w załączniku nr 17 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne  DRUK Nr 167 (jest na piśmie i stanowi załącznik 
nr 18 do niniejszego protokołu). Proszę Panią Jolantę Jankowiak – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami o przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 167. 
 
Pani Jankowiak - Projekt uchwały dotyczył udzielenia bonifikaty od cen sprzedaży 
lokali (…) na rzecz najemców. Obejmuje on 12 lokali zbywanych na rzecz 
najemców. Bonifikaty kształtują się najniższa 68,98%, najwyższa  85 i zostały te 
bonifikaty ustalone zgodnie z kryteriami określonymi w uchwale w zakresie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Miasta Leszna.  
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Naczelnik za 
przedstawienie projektu uchwały. Proszę Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 
167 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Nie było zgłoszeń 
przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości stanowiących lokale mieszkalne  DRUK Nr 167, proszę o 
podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto z Państwa jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU 
Nr 167 została podjęta 22 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/165/2019 
Jak w załączniku nr 19 

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie  
zmieniany Uchwały nr IX/126/2019 z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie opracowania 
strategii wdrożenia możliwych, koniecznych i prawnie dopuszczalnych działań 
dążących do wyeliminowania ze stosowania na terenie Miasta Leszna 
jednorazowych opakowań, naczyń i sztućców wykonanych z plastiku pn. „Leszno 
wolne od plastiku”  DRUK Nr 168 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu). Proszę Panią Agnieszkę Sochacką – Głównego 
Specjalistę ds. Polityki Społecznej i Rodziny o przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 168. 
 
Pani Sochacka - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado 
niniejsza uchwała uczyni wymogom formalnym, a mianowicie pozwolę sobie 
przypomnieć, że uchwała z 30 maja jest uchwałą intencyjną, zobowiązującą nas do 
przyjęcia programu, który pozwoli ograniczyć, a mam nadzieję wyeliminować użycie 
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plastiku z przestrzeni publicznej. Jako taka uchwała intencyjna nie ma obowiązku 
publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, zatem 
zmieniamy paragraf mówiący o tym i uchwała wchodzi w życie z chwilą podjęcia. 
Sama uchwała wprowadzająca program zgodnie z uchwałą z dnia 30 maja zostanie 
podjęta przez Państwa, pozostawiona pod głosowanie do dnia 30 listopada br. 
Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję bardzo za przedstawienie 
projektu uchwały. Wniosek, czy projekt posiada pozytywną opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych.  
Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń. Nie było zgłoszeń do dyskusji. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę 
nr IX/126/2019 z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie opracowania strategii wdrożenia 
możliwych, koniecznych i prawnie dopuszczalnych działań dążących do 
wyeliminowania ze stosowania na terenie Miasta Leszna jednorazowych opakowań, 
naczyń i sztućców wykonanych z plastiku pn. „Leszno wolne od plastiku” DRUK Nr 
168  proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto z Państwa jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU 
Nr 168, została podjęta 21 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów 
wstrzymujących się.  
 
Uchwała została podjęta:  
 
21 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/166/2019 
Jak w załączniku nr 21 

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
rozstrzygnięcia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Lesznie DRUK Nr 169 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu). Proszę Panią Radną Hannę Kotomską o przedstawienie 
nam projektu uchwały na DRUKU Nr 169. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni 
Państwo Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniach dwóch w dniu 10 i 17 
lipca 2019 roku rozpoznała skargi, które złożył mieszkaniec miasta Leszna na 
działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. Jak Państwo czytacie 
w uzasadnieniu, bo nie sądzę, żebym tutaj musiała przytaczać cały ten tekst, 
natomiast tu jest sprawa o tyle, może nie tyle bulwersująca, o ile ona rzeczywiście 
trwa już od lat. Ponieważ ten mieszkaniec, o którym wspomniałam, składa te skargi 
w zasadzie cyklicznie. Każde orzeczenie, każdy wniosek kończy się z jego strony 
wnioskiem do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. W związku z tym Pani 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie złożyła nam obszerne wyjaśnienia. 
My wobec takiego stanu rzeczy przyjęliśmy te wyjaśnienia jako wystarczające. 
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Chciałam tu jeszcze dodać, że skarżący, mimo zaproszenia na posiedzenie Komisji, 
nie pojawił się na nim. W związku z tym wobec tych wyjaśnień, które przyjęliśmy i 
całej sytuacji związanej z tym przypadkiem Komisja postanowiła uznać obie skargi 
za bezzasadne. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Szanowni Państwo projekt uchwały na 
DRUKU Nr 169 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. Projekt zaopiniowany przez 7 radnych został uznany. Dziękuję uprzejmie. 
Proszę Państwa otwieram zgłoszenia do dyskusji nad przedmiotowym projektem. 
Zamykam listę zgłoszeń. Nie było zgłoszeń. Przystępujemy zatem do głosowania. 
Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia 
skarg na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Lesznie  
Druk Nr 169, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU 
Nr 169 została podjęta 22 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/167/2019 
Jak w załączniku nr 23 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
rozstrzygnięcia petycji dotyczącej przeniesienia przystanku autobusowego przy 
placu Obrońców Warszawy w inne miejsce DRUK Nr 157 (jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). Ponownie proszę Panią Radną Hannę 
Kotomską o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU Nr 157. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, Panie 
Prezydencie chciałam Państwu przedstawić rozstrzygnięcie petycji, która wpłynęła 
w kwietniu na ręce Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęła petycja Mieszkańców 
Zatorza podpisana przez 120 osób. Petycja dotyczyła propozycji przeniesienia 
przystanku autobusowego przy pl. Obrońców Warszawy. Myśmy się zajmowali jako 
Komisja tą petycją w zasadzie trzykrotnie. Na pierwszym posiedzeniu uzyskaliśmy 
opinię Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w Mieście. Komisja wyraziła 
swoją opinię na ten temat. Jednocześnie nie przychyliła się do propozycji autorów 
petycji, którzy w tekście petycji jednocześnie złożyli petycję nowego miejsca dla 
tego przystanku. Tamto miejsce Komisja odrzuciła ze względów takich, że miejsce 
pod budowę przystanku jest w użytkowaniu wieczystym Spółdzielni Społem. W 
związku z tym pojawiła się nowa propozycja, której autorem była właśnie 
wspomniana wcześniej Komisja. Zaproponowano przeniesienie tego przystanku o 
niecałe 100 m dalej. I w związku z tym, ponieważ wszelkie znaki na niebie i na ziemi 
wskazywały na to, że to będzie dobra lokalizacja, my na pierwszym posiedzeniu 
Komisji, kiedy przyjęliśmy te wszystkie argumenty, uznaliśmy petycję za zasadną. I 
na ostatnim posiedzeniu… na ostatniej Sesji Rady Miejskiej pojawił się projekt 
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uchwały w tej sprawie. Wówczas jedna z Koleżanek Radnych zgłosiła wniosek o 
przeprowadzenie konsultacji społecznych w tej sprawie. 16 maja odbyły się 
konsultacje społeczne… Przepraszam! 16 lipca odbyły się konsultacje społeczne 
przy pl. Obrońców Warszawy licznie zgromadzili się mieszkańcy reprezentujący 
obie opcje, bo oczywiście pojawili się również przeciwnicy takiego rozwiązania. 
Może nie tyle przeciwnicy, ale część osób była trochę zdezorientowana. Na 
spotkaniu z mieszkańcami byli obecni Pan Wiceprezydent Adam Mytych, Pan 
Dyrektor MZK Jacek Domagała, byli przedstawiciele Zarządu Dróg Miejskich, był 
Pan Komendant Straży Miejskiej, było kilkoro Radnych, może nawet więcej, był 
przedstawiciel wspomnianej wcześniej Komisji Bezpieczeństwa Pan Marek 
Ganowicz i przyznam szczerze, że byłam zbudowana przebiegiem tej Komisji, bo 
mimo, że na początku było sporo nerwów i lekkich przepychanek słownych z 
mieszkańcami. To zostało rzeczywiście w taki sposób poprowadzone i ta dyskusja 
miała taką ścieżkę, że rozstawaliśmy się, mam nadzieję, że w zrozumieniu. 
Oczywiście mieszkańcy przy okazji próbowali zgłaszać inne tematy. Myśmy jednak 
nie podejmowali dyskusji na ten temat. Towarzyszyła nam również Szefowa Biura 
Rady, która skrzętnie notowała wnioski mieszkańców. Sprawa dotyczyła głównie 
bezpieczeństwa w przypadku lokalizacji tego nowego przystanku. W każdym razie 
reasumując. Na spotkaniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu wczorajszym, 
po uwzględnieniu tychże uwag mieszkańców z wizji lokalnej. Wysłuchaliśmy 
wczoraj jeszcze raz w opinii Naczelnika Ruchu Drogowego, który również 
zaopiniował pozytywnie tę nową lokalizację przystanku i wczoraj na spotkaniu 
Komisji, Komisja w pełnym składzie 7 osobowym jednomyślnie przychyliła się do 
uznania petycji mieszkańców, 120 mieszkańców Leszna w sprawie przeniesienia 
przystanku przy pl. Obrońców Warszawy za zasadną. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Radnej za przedstawienie 
nam projektu uchwały, a także wydarzeń towarzyszących wkoło wizji lokalnej, która 
odbyła się w miniony wtorek, dwa dni temu, bardzo owocna na miejscu. Szanowni 
Państwo projekt uchwały na DRUKU Nr 157 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Projekt został zaopiniowany 
pozytywnie jednomyślnie, 7 radnych za. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Czy 
są jakieś zgłoszenia? Nie widzę. Zamykam listę. Przystępujemy do głosowania. Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia petycji 
dotyczącej przeniesienia przystanku autobusowego przy placu Obrońców 
Warszawy w inne miejsc  DRUK Nr 157 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 157 została podjęta 
21 głosami za, przy braku głosu sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Uchwała została podjęta:  
 
21 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/168/2019 
Jak w załączniku nr 25 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak -  Kolejny projekt uchwały w sprawie w 
sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Leszna nr IV/34/2018 z dnia 28 grudnia 
2018 r. w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty 
dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie  DRUK Nr 170 (jest 
na piśmie i stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu). Proszę Panią 
Donatę Majchrzak -Popławską -Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  o 
przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 170. 
 
Pani Majchrzak-Popławska - Szanowni Państwo proponowana uchwała podnosi 
kwotę dotacji podmiotowych na jednego uczestnika CIS-u z 250 do 300 zł. Jest to 
podniesienie o 50 zł. W czasach kiedy koszty utrzymania tak rosną uważam to za 
zasadne i proszę Państwa o przychylenie się do tego projektu uchwały ponieważ 
jest no ciężko Fundacji Odzew utrzymać to Centrum. Dziękuję. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Dyrektor za 
przedstawienie nam projektu uchwały. Projekt uchwały na DRUKU Nr 170 posiada 
pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych, a także Komisji 
Budżetowo-Finansowej. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Nie było zgłoszeń przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 
określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji 
jednostkowej na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie  na DRUKU 
Nr 170 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała została podjęta 
22 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i braku głosów wstrzymujących się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/169/2019 
Jak w załączniku nr 27 

 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Szanowni Państwo przechodzimy do 
podpunktu 13 ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Miasto Leszno oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych od dnia 1 września 2019 roku  DRUK Nr 171 (jest na piśmie  
i stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu). Proszę Pana Lucjana 
Rosiaka Naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie nam  projektu uchwały na 
DRUKU Nr 171. 
 
Pan Rosiak - Szanowni Państwo jeżeli pozwolicie od razu dwie uchwały, bo one są 
tożsame merytorycznie. W 2017 roku w związku z wprowadzaniem reformy edukacji 
polegającej m.in. na likwidacji gimnazjów i wprowadzeniu ośmioklasowych szkół 
podstawowych ustalono nową sieć szkół podstawowych wraz z obwodami i wtedy 
też uchwalono projekt sieci od 2019 roku. Ta uchwała dotycząca sieci szkół 
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podstawowych  jest potwierdzeniem po prostu tego co zaistniało. Ani liczba szkół, 
ani obwody szkolne tu się nie zmieniają. I podobna sytuacja dotycząca szkół 
ponadpodstawowych. Również w 2017 roku wskazano ilość szkół 
ponadpodstawowych, tych już nowego typu, liceów 4-letnich, techników 5-letnich, w 
których będą funkcjonować dalej licea 3-letnie i technika 4-letnie do czasu ich 
zakończenia edukacyjnego. I również ta uchwała jest potwierdzeniem po prostu 
projektu, który został przez Państwa uchwalony w 2017 roku. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Panie Naczelniku za 
przedstawienie obydwóch projektów, uchwały na DRUKU 171 jak i 172. Szanowni 
Państwo projekt uchwały na DRUKU 171 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o 
zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Mamy jedno zgłoszenie. Bardzo 
proszę Pani Radna Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowny Panie Naczelniku dostaliśmy ten projekt 
dopiero dzisiaj, ale w załączniku do niego jeżeli chodzi o sieć publicznych szkół 
podstawowych jest tutaj dziwnie bardzo tak ujęte rozgraniczenie między Szkołą 
Podstawową nr 1 np. i nr 9. Dlaczego tak jest np. w przypadku ul. Szybowników, że 
numery 9 i 11 oraz 17 do 103 należą do Szkoły nr 1, a jak rozumiem pozostałe 
numery tej ulicy należą do Szkoły nr 9. To tak jakbyśmy ze środka wycinali. Tak? 
Ulicy. 
 
Pan Rosiak - Szanowni Państwo, szanowna Pani Radna ten układ istnieje od wielu 
lat, a wiąże się po prostu z obliczeniem ilości dzieci urodzonych i zamieszkałych na 
każdej ulicy i pod każdym numerem. I obliczony w ten sposób, żeby ilość dzieci z 
kolejnych ulic kierowana do danej szkoły spowodowała nieprzeciążenie tej szkoły, 
czyli powiedzmy optymalne obciążenie. Ponieważ, no Szkoła 9, położona na 
Zatorzu, gdyby wziąć całe Zatorze, łącznie z tą lewą stroną do ul. Dożynkowej, 
miałaby zbyt dużo uczniów, to od lat ten rejon, patrząc jak gdyby z wiaduktu po lewej 
stronie do Dożynkowej, do ul. Reja kierowani do Szkoły Podstawowej nr 1. Wynika 
to po prostu z obliczeń, no, ilości dzieci nie tylko w tym momencie chodzących do 
szkoły, ale urodzonych, funkcjonujących i przełożonych na (…) 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Panie Naczelniku to jest dla mnie zrozumiałe, tylko 
tutaj jest tak dziwnie zapisane. Z tego co tutaj jest zapisane wynika, że wszystkie 
numery od 1 do 17, nieparzyste, oprócz numerów 9 i 11, czyli oprócz dwóch domów 
należą do Szkoły nr 9. Czemu oprócz tych dwóch domów?! 
 
Pan Rosiak - Pani Radna no jestem tym szczegółowo tym… dobrze nie pamiętam, 
ale jeżeli mogę potwierdzić leżą po prostu w innym miejscu, czyli nie w ciągu i by 
łatwiej było je skierować terytorialnie do 9-tki. Sprawdzę, czy to jest… ale tak 
kierowaliśmy się.  
 
(…) 
 
Pan Rosiak - Szybowników jest, to jest nie od wiaduktu. Prawda? Szybowników 
jest od torów kolejowych dawna. Nie? Od szybowca i teraz no nie pamiętam (…) 
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Pani Radna Petrus-Schmidt - I numery przed tymi domami i numery przed i za, i 
przed i za należą do tej samej szkoły, a te dwa do innej. Dlatego pytam?  
 
Pan Rosiak - Te domy są w troszkę innym miejscu. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dobrze. Szanowni Państwo dziękuję za 
wyjaśnienia. Mam nadzieję, że wszelkie wątpliwości zostały już rozwiane i możemy 
przystąpić już do głosowania. Pytam zatem kto z Pań i Panów Radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Miasto Leszno oraz określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku  DRUK 
Nr 171, proszę o podniesienie ręki. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 171 została podjęta 
22 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się. 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XI/170/2019 
Jak w załączniku nr 29 

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Kolejny projekt uchwały w sprawie 
ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych 
prowadzonych przez Miasto Leszno od  dnia 1 września 2019 roku  DRUK Nr 172 
(jest na piśmie i stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu). Pan 
Naczelnik Wydziału Edukacji przed chwilą przedstawił ten projekt już, tak, że 
możemy przystąpić do dyskusji na ten temat. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Szanowni Państwo 
projekt uchwały na DRUKU Nr 172 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu. Został tam zaopiniowany 8 głosami za. Przystępujemy w 
tym momencie do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół ponad podstawowych i specjalnych prowadzonych przez Miasto Leszno od 
dnia 1 września 2019 roku DRUK Nr 172 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 172 została podjęta 22 głosami za,, przy 
braku głosów sprzeciwu i jednym głosie wstrzymującym. 
 
 
Uchwała została podjęta:  
 
22 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
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Uchwała Nr XI/171/2019 
Jak w załączniku nr 31 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Szanowni Państwo w tym momencie 
zakończyliśmy punkt 4 „Podjęcie uchwał”. Przechodzimy do punktu kolejnego, 5, 
„Interpelacje i zapytania radnych”. 

 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Bardzo proszę w kolejności zgłoszonych 
interpelacji proszę o głos, o zabranie głosu w dyskusji, czy przedstawienie 
interpelacji Panią Radną Hannę Kotomską (interpelacja jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 32 do niniejszego protokołu). 
 
Pani Radna Kotomska - Dziękuję Panie Przewodniczący. Interpelacja dotyczy 
rozważenia możliwości założenia w Lesznie łąk kwietnych zamiast trawników 
poprzez rozlokowanie ich w kilu miejscach w Lesznie. Z założenia działania takie  
mają skłaniać mieszkańców do zainteresowania, wzbogacenie miejskiego 
ekosystemu. Uzasadnienie istotnego znaczenia dla miasta. Łąki poprawiają 
estetykę miasta i wzbogacają miejski ekosystem, oczyszczają powietrze i glebę z 
zanieczyszczeń, kumulują wilgoć, dają schronienie pszczołom i innym zapylaczom. 
Nie wymagają nawadniania i regularnego koszenia, co daje oszczędności 
finansowe i korzyści ekologiczne. Mogą też stać się elementem adaptacji miast do 
zmian klimatu. Bez wątpienia to być powinien projekt wielofalowy, służący włączeniu 
mieszkańców miasta w działania związane z zakładaniem miejskich łąk kwietnych. 
Do wspólnego siania łąki samorząd powinien zaprosić mieszkańców. Fachowych 
porad mają udzielać pracownicy Zakładu Zieleni Miejskiej. Wśród sianych kwiatów 
powinny się znaleźć m.in. komosy, rumianki, chabry, maki, rozchodniki, rojniki, 
koniczyna biała i czerwona, pięciorniki, czy nawet kąkole. Mieszkańcy zostaną 
zaproszeni do wskazywania miejsc, które Zakład Zieleni Miejskiej mógłby rzadziej 
kosić, aby dać szansę dzikorosnącym gatunkom roślin i zwiększyć ich 
różnorodność. Jeśli mieszkańcy widzą, że mają taką naturalną łąkę w okolicy to na 
ich prośbę możemy ją zachować. Raz, że to najprostszy sposób działania 
proekologicznego, czyli jak najmniejsze ingerowanie w naturę. Dwa, dzięki temu 
małe zwierzęta jak jeże, czy ptaki łatwiej znajdują siedliska w mieście. Miasto 
przypomina o aspekcie ekologicznym tego rozwiązania. Rzadsze wykorzystanie 
kosiarek to mniejsze spalanie paliwa i zużycie prądu. Łąki kwietne wystarczy kosić 
dwa, trzy razy do roku. Propozycje takich terenów mogą zgłaszać mieszkańcy. 
Propozycje będą wskazówką dla Zakładu Zieleni Miejskiej do wykorzystania w tym 
lub kolejnym sezonie. Niezależnie od tego Zakład sam wyznaczy tereny, koszenie 
będzie mniej intensywne, np. w parkach. Pierwszych efektów można spodziewać 
się w pełni lata, w mieście będzie można zaobserwować niektóre dziko rosnące 
kwiaty, takie jak podbiał, czy stokrotki. Sianie i utrzymywanie łąk kwietnych może 
być doskonałym elementem powstania projektu „Leszno - obywatel”, mającego 
zwiększać poczucie wpływu mieszkańców na miasto. Jeszcze chciałam dodać, bo 
nie ma tego w tekście, że oczywiście oprócz walorów proekologicznych , no to 
przede wszystkim też walor estetyczny, bo część z Państwa zresztą jak 
obserwujemy media społecznościowe bardzo chwali takie projekty i rzeczywiście 
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byłoby ciekawie gdybyśmy w Lesznie mogli czegoś takiego doczekać. Jeszcze 
chciałam wspomnieć, że są już miasta gdzie w stosownych jednostkach rozdawane 
są mieszkańcom nasiona, tak, żeby mieszkańcy po przygotowaniu odpowiedniego 
terenu mogli sami wysiewać coś w rodzaju takich bankomatów do nasion. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję Pani Radnej za przedstawienie 
interpelacji. Jest to bardzo ciekawy temat, o którym mam nadzieję leszczyńskie 
media wspomną. Mam nadzieję, że temat rozwinie się też w naszej miejskiej Spółce 
Zieleni Miejskiej. Z tego co wiem prace i rozmowy już w tym temacie trwają, ale 
przede wszystkim chciałbym, żeby to medialnie też zostało przedstawione przez 
dzisiejszych dziennikarzy, prasę, którzy dzisiaj są tu z nami na Sali, tak, aby 
mieszkańcy mogli się z tym zapoznać ponieważ to jest bardzo wiele pozytywnych 
aspektów takich miejsc, bo to zarówno też można połączyć te łąki miejskie z 
programem pasieki miejskiej, a także z wieloma, wieloma innymi fajnymi aspektami, 
ale do tego jest też nam potrzebna przychylność mediów, aby ten temat został 
przedstawiony szerzej. Szanowni Państwo następna interpelacja. Proszę o 
przedstawienie Pan Radny Kazimierz Jęcz. Tak? Czy mamy głos ad vocem na sali? 
Mamy. Przepraszam bardzo, ale tutaj nie mamy tak jakby… no to tak w wolnych 
głosach. Może w następnym punkcie. Szanowni Państwo proszę wg kolejności 
zgłoszonych interpelacji Pan Radny Kazimierz Jęcz (interpelacja jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu). 
 
Pan Radny Jęcz - Panie Przewodniczący, Państwo Radni temat interpelacji to  
cokół oporowy terenu zielonego przed Szkołą Podstawową nr 9 w Lesznie przy ul. 
Piastowskiej, który uległ całkowitej degradacji.  Wykonany w roku 1961, czyli ponad 
pół wieku, cokół odgradzający teren zielony od istniejącego  chodnika. Ze względu 
na estetykę wymaga remontu. Tym bardziej, że w ramach Budżetu Obywatelskiego 
zostanie wymieniony zniszczony chodnik, przylegający do wspomnianego cokołu 
przy ul. Piastowskiej. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję za przedstawienie interpelacji. 
Proszę następnie Pana Radnego Krystiana Maćkowiaka o przedstawienie swojej 
interpelacji (interpelacja jest na piśmie i stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu). 
 
Pan Radny Maćkowiak - Panie Przewodniczący interpelacja dotyczy ul. 
Grunwaldzkiej, która z uwagi na liczne punkty użyteczności publicznej jest miejscem 
częstego parkowania. Szczególnie okolica Klubu Grunwald. Mieszkańcy zwracają 
uwagę na brak wydzielonych miejsc dla osób niepełnosprawnych. W związku z tym 
zwracam się z uprzejmą prośbą o uwzględnienie tego faktu w najbliższej 
przyszłości. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Panie Radny za przedstawienie 
interpelacji. Teraz chciałbym przedstawić swoją interpelację (interpelacja jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu). Sprawa dotyczy ul. 
Wiewiórkowej, która w części jest utwardzona kostką brukową, a w części korą 
asfaltową, która, ta kora, posiada już kilka lat. Jej estetyka, jak również wartości 
użytkowe już się zmniejszyły, pojawiły się dziury, a także jest problem poboczy 
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nieutwardzonych, które utrudniają poruszanie się osobom niepełnosprawnym 
mieszkającym przy tej ulicy. Dlatego prosiłbym Pana Prezydenta jak również Panią 
Skarbnik o znalezienie środków w budżecie na wykonanie tej inwestycji. Jest to 
odcinek około 95 m drogi, który naprawdę nie będzie jakimś wielkim kosztem dla 
budżetu, a ułatwi życie mieszkańcom. Tutaj tyle w kwestii interpelacji. Informuję 
Państwa, że odpowiedzi na przedstawione dzisiaj interpelacje zostaną udzielone 
Państwu na piśmie w ustawowym 14-dniowym terminie.  
Przechodzimy w tym momencie do kolejnego punktu porządku obrad. „Wolne głosy 
i wnioski”.  
 

 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski.  
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Otwieram tutaj listę zgłoszeń do 
dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Mamy trzy 
zgłoszenia. Wg kolejności bardzo proszę Pani Radna Stefania Ratajczak. 
 
Pani Radna Ratajczak - Panie Przewodniczący zwracam się z gorącą prośbą w 
imieniu  nie tylko mieszkańców mojego rejonu wyborczego, ale mieszkańców 
powiem całego miasta Leszna. zgłosiło się do mnie kilkanaście osób z prośbą, aby 
dojazd na cmentarz, jak i na ogródki działkowe, na ul. Osieckiej przez stację 
benzynową, tam można dojechać tak ładnie, zrobiły się ogromne dziury na pewnym 
odcinku. Prosiłabym w imieniu tych mieszkańców o wyrzucenie dwóch wozów żużla, 
czy szlaki, jak to się nazywa. Ponieważ podejrzewam, że tam kursują autobusy i 
podejrzewam, że te ciężkie samochody spowodowały, że zrobiły się takie głębokie 
dziury. Bardzo proszę o dwa, trzy wozy zwykłej szlaki, czy żużlu, żeby to 
zniwelować, żeby można było przejeżdżać. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję za ten głos. Mamy tutaj na sali 
obecne osoby z Zarządu Dróg. Bardzo prosiłbym o dokonanie wizji lokalnej. Być 
może wystarczy tylko wyrównanie nawierzchni tej drogi. Bardzo ułatwi to zapewne 
mieszkańcom funkcjonowanie przy tej ruchliwej ostatnio drodze. Bardzo proszę wg 
kolejności zgłoszeń Pani Radna Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak - Tak ja krótko chciałabym przede wszystkim bardzo 
popieram tą interpelację Pani Radnej Kotomskiej. I mówiłam już o tym na paru 
komisjach. Poza tym chciałabym poinformować mieszkańcy są bardziej 
poinformowanie aniżeli my o właśnie takiej polityce pól i łąk, ale rzeczywiście media 
mogłyby to jeszcze bardziej nagłośnić. I teraz mam drugie pytanie. na Komisji 
również pytałam o mieszkańców Międzytorza. Nie było oczywiście nikogo z 
Wydziału Architektury, bo była to Komisja Budżetowa i dlatego chciałam się dopytać 
czy Pani Naczelnik coś ewentualnie wie jak ten problem został tych mieszkańców 
rozwiązany? Względnie czy był to poruszony temat na dzisiejszym spotkaniu z 
PKP? Bo nie wiemy, bo było to na Komisji Skarg i Wniosków. Jest to temat do 
realizacji, a nie wiemy jak się zakończył. A chciałabym wiedzieć. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dobrze. Ja w tym momencie chciałbym 
zaproponować, aby Pan Przewodniczący Komisji Infrastruktury tym tematem zajął 
się jako jednym z punktów najbliższej następnej Komisji planowej. Być może ten 
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temat uda się jakoś rozwiązać. Tak, że bardzo proszę Panie Radny Kazimierzu o 
zapisanie…A! Przepraszam! Z przyzwyczajenia tyle lat… Przepraszam najmocniej, 
bo po 8 latach pełnienia funkcji przez Pana potraktowałem to jako funkcję przez 
zasiedzenie. Przepraszam najmocniej! Pan Radny Michał Skrzypczak jest 
oczywiście Przewodniczącym tej Komisji. Bardzo bym prosił, aby ten temat znalazł 
się w jednym z podpunktów najbliższej Komisji, abyśmy mogli ten temat rozwiązać. 
Szanowni Państwo i ostatni głos w dyskusji Pani Radna Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo ja chciałabym poruszyć dwa 
tematy. Pierwszy ma związek z konsultacjami jakie odbyły się w związku z 
przestawieniem przystanku, o których mówiła Pani Przewodnicząca. Tam wyszło 
wiele tematów innych, ale przede wszystkim byliśmy jako Radni świadkami 
pewnych sytuacji związanych z zachowaniem młodzieży na placu zabaw. 
Wielokrotnie  mieszkańcy zgłaszali informacje na temat tego, że na pl. Obrońców 
zachowanie młodzieży przechodzi wszelką krytykę. Powiem uczciwie, że 
uważałam, że troszeczkę przesadzają. Natomiast po tym co sami zobaczyliśmy, 
młodzież skaczącą z bardzo wysokiego drzewa wprost na dach na placu zabaw, 
który jest jakby taką wiatą nad stołem, w sytuacji bardzo niebezpiecznej, na 
zwracaną przez dorosłych uwagę, na zwracane przez dorosłych uwagi młodzież w 
żaden sposób nie reagowała. Mieszkańcy nie poradzą sobie w tym sami. I w 
związku z tym wiem, że były tam też liczne patrole Straży Miejskiej. To pomagało 
na chwilę. W związku z tym proszę o rozważenie możliwości zamontowania na pl. 
Obrońców oraz na tym placu zabaw, wkoło pl. Obrońców, czyli na narożniku 
Miśnieńskiej, Lubuskiej monitoringu po to, żeby zapobiec zniszczeniu mienia 
miejskiego.  Druga sprawa. To jest kwestia łąk kwietnych i szanowni Państwo łąki 
kwietne to jest piękna idea, ale musimy brać pod uwagę to, że w mieście 
niekoniecznie mogą być dobre lokalizacje i nie każda lokalizacja będzie właściwym 
miejscem. Dlatego, że musimy brać pod uwagę, że po pierwsze mamy bardzo dużo 
alergików. Po drugie. Owady, które będą w związku z tym to też będzie uciążliwe i 
takich miejsc nie należy lokalizować chociażby w pobliżu placów zabaw. Trzecią 
rzeczą jest to, że na dzień dzisiejszy w związku z tym, w związku z problemami 
Zieleni mamy takie miejsca, które stały się takimi mini łąkami kwietnymi i widzimy, 
że to w żaden sposób nie jest na dzień dzisiejszy akceptowane. W związku z tym 
pozostaje kwestia jakości tych łąk kwietnych. Bo łąki kwietną można zrobić pięknie, 
kolorowo tak jak widzimy na obrazkach. A można ją też zrobić tak, aby przypominała 
ugór. Na to chciałam zwrócić uwagę. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Dziękuję Pani Radnej. Ja chciałbym w 
tym momencie zapobiec dyskusji, ale też prosić Pana Przewodniczącego, tym 
razem powiem poprawnie, Pana Radnego Michała Skrzypczaka, o to, aby ten punkt 
również znalazł się w jednym z punktów Komisji, ponieważ jest to ciekawy temat. 
Wielu Radnych chciałoby w tym momencie zabrać głos. Zapewne Pan Prezes 
naszej miejskiej Spółki Zieleni Miejskiej też chciałby coś w tym temacie powiedzieć, 
ale myślę dobrym miejscem do tego i czasem będzie Komisja Infrastruktury. 
Szanowni Państwo w tym momencie przechodzimy do 7 punktu, który brzmi 
„Zakończenie obrad”.  
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Pkt 7. Zakończenie. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak - Szanowni Państwo zamykam obrady  
XI Sesji Rady Miejskiej Leszna. dziękuję wszystkim Państwu za uwagę. 
 
 
              Protokołowała:                                         Przewodniczący Obrad: 
 
                                                                      Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
              Anna Szkutnik                                     
                                                                                   Piotr Więckowiak  
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas XI Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 18 lipca  2019 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 36 do 
niniejszego protokołu. 
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